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ČÍSLO SPISU: 15891/2023 
ČÍSLO JEDNACÍ: 17929/2023 
 
 
 
 

Zápis  
z jednání komise pro životní prostředí, parky a dětská hřiště,  

které se konalo dne 23.03.2023 od 17.00 hodin,  
v učebně IT, nám. Arnošta z Pardubic č.p. 56, Český Brod 

 

 

 

Přítomni:         Jaroslav Najbert, Pavel Bretšnajdr, Jarmila Fischerová, Lucie Pivoňková, Jan Rakocy, 
Petra Raková, Anna Mach Šimerdová, Ladislav Velehradský, Klára Wretzelová, Eva 
Zhřívalová 

  
Nepřítomni: Denisa Holečková, Michala Misterková,  

 
Hosté:   Mgr. Tomáš Klinecký, Ing. Arch. Markéta Havlíčková, Ing. Milan Majer,  

Ing. Rostislav Vodička 
 
 
 
 

 

Program: 
1. Zahájení  
2. Schválení zápisu  
3. Aktuality 
4. Dětská hřiště 
5. Odpadové hospodářství  
6. Různé 
7. Závěr 

 

 

1. Zahájení  
Jednání zahájil předseda komise pan Jaroslav Najbert v 17:05 hodin a přivítal všechny přítomné na 
dalším jednání komise pro životní prostředí, parky a dětská hřiště.  

2. Schválení zápisu 
Zápis z prvního jednání komise byl schválen bez připomínek.  
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3. Aktuality 
Paní Fischerová se zmínila o tom, že Český Brod nemá svou vlastní kompostárnu a bioodpad, který by 
se dal zpracovat a zpětně použít, vyváží za peníze do Radimi a přichází tak o finance, které by se daly 
využít jinak a lépe.  Pan Klinecký odpověděl, že problém spočívá hlavně v nedostatku prostoru a 
možnostech zpracování bioodpadu. Výhledu na to, že by Český Brod někdy měl svou kompostárnu a 
zpracovával bioodpad, prý není nutné se vzdávat.   

Další aktualitu nastínil pan Bretšnajdr, který upozornil na nutnost ošetření stromů u obchodního 
centra v Českém Brodě.  Pan Vodička ho ujistil, že tento problém je zajištěn a v průběhu měsíce 
dubna stromy ošetří arborista.  Pan Rakocy se zmínil, že by pod zkušeným dohledem toto ošetření 
zvládly i místní Technické služby.  Proti tomuto názoru vystoupil pan Vodička a připomněl všem, že 
k péči o městské stromy je vhodnější někdo s odbornými zkušenostmi. Pan Klinecký se vmísil do 
diskuze a navrhl, že by bylo určitě vhodné, aby Město pro péči o zeleň zřídilo pozici městského 
zahradníka.  Paní Zhřívalová vyzvala komisi, aby se nad tím zamyslela a případně doporučila Radě 
najmout městského zahradníka (garanta a odborníka v jednom).  Pan Rakocy dodal, že se nemusí 
nutně jednat o zaměstnance na hlavní pracovní poměr, stačí třeba jen na dohodu o provedení práce, 
nebo o pracovní činnosti. Není nutné, aby byl specialistou, postačí na údržbu městských stromů i 
šikovný člověk s maturitou okolo 40 let. Pan Najbert shrnul požadavky a vyzval členy komise 
k hlasování. Bylo odhlasováno 10 – 0 – 0, že pan Najbert zpracuje doporučení pro radu města 
doporučení o přijetí městského zahradníka.  

Paní Šimerdová v rámci aktualit upozornila na pruh pozemku za MŠ „Dolina“, kde by také mohla 
vzniknout rekreační zóna s lavičkami, herními prvky, květinami. Paní Havlíčková vysvětlila, že se jedná 
o pozemky Českých drah, ale v dohledné době proběhne jednání s generálním ředitelem Českých 
drah a určitě tento návrh zahrne mezi ostatní body jednání s panem ředitelem. 

Paní Raková upozornila na další problém a tím je psí park u nemocnice, kam obvykle chodí chovatelé 
a majitelé psů venčit své čtyřnohé mazlíčky, ale kde si obvykle v odpoledních hodinách hrají děti. Paní 
Raková popsala, že v tuto dobu není možné využívat psí hřiště z důvodu strachu napadení nějakého 
dítěte psem. Paní Havlíčková se vyjádřila, že v areálu nemocnice vznikne dětské hřiště, a tak děti 
z psího hřiště zmizí. 

Pan Velehradský připomenul zanešené koryto Šembery a vznesl dotaz, zda by bylo možné koryto řeky 
vyčistit a upravit. Paní Pivoňková se ozvala, že v tomto případě by s ohledem na místní biotopy dala 
na doporučení odborníků, jak vyčistit koryto řeky. Pan Bretšnajdr upozornil, že pod liblickým mostem 
žije spousta ryb – převážně karasové, tloušti. Přikláněl by se k tomu, aby se do koryta řeky nikterak 
dramaticky nezasahovalo.  Pan Vodička vysvětlil tento problém z hlediska ochrany přírody, kdy kvůli 
různým živočichům a rostlinám by nebylo vhodné do koryta zasahovat, a z úhlu pohledu 
vodoprávního úřadu, kdy se v období povodně mohou v korytě řeky hromadit další kmeny a 
naplaveniny, které následně povedou k vylití řeky do blízkého okolí. Dodal, že tento problém by dál 
neřešil a nechal vše na Povodí Labe, s.p.   
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4. Dětská hřiště  
Na posledním jednání komise vzniklo a bylo předloženo radě města doporučení k úpravě hřišť ve 
městě. Pan starosta komisi sdělil, že probíhá jednání mezi paní místostarostkou a dodavatelskou 
firmou nejen v kanceláři, ale i na hřišti, řeší se kalkulace, dodací lhůty a objednávky jednotlivých 
prvku tak, aby hřiště mohla plnit svůj účel už v letošním roce. Potvrdil, že na některých hřištích dojde 
pouze k údržbě stávajících herních prvků a mobiliáře (čištění, oprava) a také k úpravám zeleně jako je 
sekání trávy.  

5. Odpadové hospodářství 
Paní Fischerová znovu otevřela téma možné kompostárny v Českém Brodě. Jako možný pozemek pro 
vybudování kompostárny navrhla pozemek za českobrodskou čističkou odpadních vod.  Pan Majer 
vysvětlil, že tento pozemek pro vybudování kompostárny není vhodný, protože město plánuje 
v dohledné době navyšovat kapacitu čističky. Zmínil se také o tom, že pro provoz kompostárny jsou 
důležití i zaměstnanci, což by pro Technické služby znamenalo přijmout minimálně další dva lidi. Jako 
hlavní důvod pro to, aby město v dohledné době od budování kompostárny upustilo, uvedl porovnání  
nákladů na vývoz bioodpadu na kompostárnu do Radimi. Pan starosta souhlasil s panem Majerem, 
ale zároveň připustil, že ve výhledu 10 až 15 let s ohledem na vývoj moderních technologií i na nárůst 
obyvatel by Český Brod mohl mít také sám svou kompostárnu. Vysvětlil, že Radim funguje spolehlivě 
jako skládka, kompostárna, překladiště. Dle jeho názoru je to správně rozjetá rodinná firma. 

Paní Pivoňková navrhla zkusit se zamyslet nad změnou systému třídění bioodpadu. Pan starosta 
připomněl, že město bude opět nabízet občanům nové kompostéry. Paní Havlíčková zmínila také 
biokyblíky a paní Pivoňková nakonec připomněla i nákup specializovaných pytlů na svoz bioodpadu.  

V rámci problému odpadového hospodářství jako celku se paní Fischerová ještě zmínila o čipovaných 
popelnicích, které mají zabudovaný čip pro kontrolu váhy odpadu. Pan Majer poukázal na velikost a 
občasnou nedostatečnost sběrných míst na území Českého Brodu, navrhl proto, aby se město 
zaměřilo na kontrolu podnikatelského odpadu a omezit vývozy ze sběrného dvora. Např. stavební 
materiál lze rozdrtit a vyvézt na opravu polních cest, větve z bioodpadu lze štěpkovat a použít do 
záhonů.  

Pan Najbert vstoupil do diskuze s tím, že způsobů a návrhů, jak optimalizovat celé odpadové 
hospodářství je mnoho a členové komise by se měli rozhodnout, kterým směrem se vydat, aby vše 
mělo určitý smysl a řád. Navrhl 5 směrů, kterými by bylo vhodné se dál ubírat. MOTIVACE, SBĚRNÉ 
DVORY, BIOODPADY (na sídlišti), OSVĚTOVÁ KAMPAŇ a RACIONALIZACE SBĚRNÝCH MÍST.  Termín 
pro diskuzi na toto téma zadal do příštího jednání komise.  

Na závěr jednání komise pro životní prostředí, parky a dětská hřiště padl návrh pro návštěvu skládky 
v Radimi. Pan Klinecký slíbil, že s panem starostou Martinem Sýkorou projedná termín exkurze na 
den 25.04.2023 od 17:00 hodin v Radimi.  
 

http://www.cesbrod.cz/
mailto:cesbrod@cesbrod.cz


Město Český Brod 
Komise pro životní prostředí, parky a dětská hřiště 
náměstí Husovo 70 | 282 01 | Český Brod  

 

Město Český Brod | telefon: 321 612 111 | IČO: 00235334 | DIČ: CZ00235334 | www.cesbrod.cz | cesbrod@cesbrod.cz 

bankovní spojení: KB a. s. Kolín, pobočka Český Brod | č.ú.: 9294910237/0100 

 

4 

Město Český Brod | telefon: 321 612 111 | IČ: 00235334 | DIČ: CZ00235334 | www.cesbrod.cz | cesbrod@cesbrod.cz 

bankovní spojení: KB a. s. Kolín, pobočka Český Brod | č.ú.: 9294910237/0100 

6. a Z. Závěr 
Jednání komise bylo ukončeno v 19:40 hodin. Další termín jednání byl po společné dohodě stanoven 
na úterý 25.04.2023 od 17:00 v Radimi  

 

 

 

 

 
 
 
 

------------------------------------------------- 
     
 Jaroslav Najbert       
předseda  Komise životního prostředí  

 
 
 
Zapsala: Edita Drahotová  
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